
Hej Pensionärsförening i Gislaveds kommun. 
 
 
Det är viktigt att vi är tydliga i våra önskemål när äldreomsorgsplanen för de närmaste 10 åren ska 
fastställas i kommunfullmäktige i sommar. Läs igenom planen (bifogas detta mejl) och de synpunkter 
som redan kommit in (redovisas nedan i detta mejl). Leverera synpunkter från din förening till 
mejladressen ”spf.reftele@gmail.com”.  
 
Vissa synpunkter har som sagt redan inkommit. KPR arbetsgrupp anser att den äldreomsorgsplan 
som ska tas i kommunfullmäktige i juni 2022 ska innehålla nedanstående (vilket förslaget till stor del 
saknar idag). 
 

1. Vi behöver ett mer jordnära dokument som beskriver hur äldreomsorgen ska se ut. Förslaget 
saknar tydlighet. Förslaget till äldreomsorgsplan presenterar en generell beskrivning av det 
regelverk i form av lagar mm, som finns idag. Välskrivet. Men det kan inte göra anspråk på 
att kunna ses som en komplett äldreomsorgsplan. Mål, delmål gällande boende, ekonomiska 
resurser mm saknas. En beskrivning över hur målen ska nås saknas. 

 
2. I kommunens gällande försörjningsplan finns idag angivet att SÄBO ska finnas på de orter de 

finns idag. Ska naturligtvis skrivas in även i äldreomsorgsplanen. 
 

3. Vi kommer de närmaste åren att se en stor ökning av platsbehov i äldreboende. Detta blir 
aktuellt efter Corona (när rädslan för smitta försvinner). Dessutom vet vi att antalet 
personer äldre än 80 år kommer att öka avsevärt inom äldreomsorgsplanens planeringstid. 
Vid fråga har kommunstyrelsens ordförande meddelat att platsbehovet framåt i tiden bör 
ingå i planen. Finns ej med i nuvarande förslag på äldreomsorgsplan. Såväl behov av platser 
inom ”särskilt boende” som ”biståndsbedömt trygghetsboende” måste naturligtvis 
inkluderas. 

 
4. Det är också viktigt att det finns tillräckligt med platser på korttidsboende. Det blir en stor 

kostnad för kommunen om hemtransport från sjukhus inte kan ske pga att korttidsplatser 
inte finns tillgängliga. Detta problem är akut redan idag. Planering för detta bör ingå i 
äldreomsorgsplanen. 

 
5. Biståndsansökan bör beviljas enligt regelverk som gällde före 2018. Många äldre känner stor 

oro och ångest i eget boende – önskar lägenhet i trygghetsboende eller annat äldreboende 
med närhet till omsorgspersonal. Kommunen bör kunna gå de äldres önskemål till mötes 
ganska långt. Vid 85 år bör man kunna få välja att bo på äldreboende. Äldreomsorgsplanen 
bör inkludera detta regelverk. 

 
6. Långa svarstider vid ansökan till äldreboende. Bör förkortas. Acceptabla svarstider bör 

dokumenteras i äldreomsorgsplanen. 
 

7. Planering av bostäder (trygghetsboende, mm) måste tas på allvar nu. Bör inkluderas i 
äldreomsorgsplanen. 

 
8. Delegering bör i ökad omfattning kunna ske till undersköterskorna. Hemtjänst- och SÄBO-

personal bör kunna stötta varandra. Lokaler för hemtjänst bör kunna finnas i SÄBO på de 
olika orterna. Ger mindre tid i bil, mer tid för omsorg samt vid arbetstoppar kan man ge stöd 
till varandra. Detta bör eftersträvas. Bör vara med i äldreomsorgsplanen. 

 



9. Handlingsplan för kompetensförsörjningen inom vård och omsorg behövs. Bör inkluderas i 
äldreomsorgsplanen. 

 
10. Demens ökar. Planering för att klara behoven behöver dokumenteras. Anhöriga drar ett 

stort lass. Hur har kommunen för avsikt att stötta anhöriga. Bör tydliggöras i 
äldreomsorgsplanen. 

 
11. ”Nära vård” som kommunerna nu måste planera för kräver noggrann planering (kommande 

krav från staten inom planens tidshorisont). Svårt att bedriva ”nära vård” i hemmen. Kräver i 
många fall korttidsplats. Planeringen bör vara med i äldreomsorgsplanen. 

 
12. Kvalificerad vård i hemmet är kostsamt. Bostadsanpassning, resor, restider. Tydlighet 

gällande detta behövs. Om fler kan hyra lägenhet i trygghetsboende minskar kostnader för 
bostadsanpassning, resor och restider. Dessutom frigörs villor för barnfamiljer. 

 
13. Personalkontinuiteten är viktig. Språksvårigheter är idag ett problem (främst vikarier). Pool 

med resurspersoner är angelägen. Bör tydliggöras i äldreomsorgsplanen. 
 

14. Rehab och läkarmedverkan är viktigt på korttidsboende. Bör tydliggöras i 
äldreomsorgsplanen. 

 
15. Beskrivning av kvalitet inom äldreomsorgen är angeläget. Exempel på ”bra kvalitet” och 

”dålig kvalitet som ej får förekomma”. Bör tydliggöras i planen. 
 
Pensionärsföreningarna ska lämna sina synpunkter på förändring/komplettering av 
äldreomsorgsplaneförslaget till kommunen senast 2022-03-14 enligt liggande planering. Det är tänkt 
att kommunstyrelsen ska ta beslut 2022-06-01 och att därefter kommunfullmäktige ska klubba 
planen 2022-06-13.  
KPR arbetsgrupp har dock efterfrågat en förskjutning av tidsplanen cirka en månad pga att möten 
inom pensionärsföreningarna inte kunnat hållas pga Corona. 
 
Noteringarna ovan är de synpunkter som KPR arbetsgrupp hittills samlat in. Det är nu angeläget att 
de olika pensionärsföreningarna diskuterar äldreomsorgsplanen (bifogas detta mejl). Meddela 
snarast synpunkter och åsikter. Både på planförslaget och synpunkterna som medtagits ovan i detta 
mejl.    
 
 
Anderstorp 2022-01-20 
KPR arbetsgrupp 
 


